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Vážení a milí spoluobčané.
Přinášíme Vám (polo)letní číslo 

čtvrtletníku Únanovské novinky, ve 
kterém se opět dozvíte, co se v  naší 
obci v  uplynulém období povedlo, 
co nepovedlo, co nás čeká a na co se 
můžete těšit. Vizitkou usilovné prá-
ce představitelů a  zaměstnanců naší 
obce v  uplynulé polovině letošního 
roku je celá řada zahájených, uskuteč-
něných a zorganizovaných projektů či 
akcí. Dovolím si, pro osvěžení paměti, 
připomenout alespoň některé: Revita-
lizace návsi dostává konkrétní podo-
bu, s dodavatelskými fi rmami řešíme 
téměř denně jednotlivé kroky, úpravy 
a vylepšení. U hřbitova byla zahájena 
stavba prodloužení kanalizace, mo-
dernizace části vodovodu i budování 
nové účelové komunikace. Zahájena 
byla také potřebná oprava vodovodu 
u Orlovny. K naší a věříme, že i k Vaší 
radosti, byly dokončeny práce na 
úpravě a  modernizaci dětského hřiš-
tě v  Ořechovém sadu. V  Losolosích 
se z  dotačního soutěžního projektu 
společnosti Nestlé ČR postavilo nové 
veřejné psí hřiště Purina. Podali jsme 
žádost o dotaci na výstavbu nové ví-
ceúčelové sportovní haly na místě bý-
valé Jednoty a  ještě letos plánujeme 

vypsat výběrové řízení na dodavatele 
stavby. Projektová dokumentace na 
vybudování 6 fotovoltaických elektrá-
ren na budovách ve vlastnictví obce je 
kompletně dokončena, dotace schvá-
lena, výběrové řízení na dodavatele 
prací je v běhu. Dokončena byla také 
projektová studie na výstavbu no-
vých fotbalových kabin a  ještě tento 
rok bude vybrána projekční kancelář, 
která připraví kompletní dokumenta-
ci pro stavební povolení. Na stavební 
povolení čeká také projekt na vybu-
dování chodníků, mostků, parkova-
cích i  kontejnerových stání. Na léto 
jsou objednány opravy prvních pěti 
pamětních křížů v  katastru obce. Do 
fi nále dobíhá Změna č. 1 územního 
plánu obce Únanov. Veřejné projed-
návání proběhne ve čtvrtek 11.  čer-
vence od 17:00 hod. na obecním 
úřadě. Pečlivě jsme připravili žádosti 
a byli jsme proto úspěšní v dotačních 
titulech Jihomoravského kraje. Získali 
jsme příspěvky jak na pořízení změny 
územního plánu obce, tak na obnovu 
výstroje i  zásahových pomůcek pro 
naši jednotku SDH a také na již čtvrté 
ošetření vzrostlých stromů v naší obci. 
V  rámci auditu Family Friendly Com-
munity jsme získali základní certifi kát 

Obec přátelská rodině. Pustili jsme do 
světa, respektive prozatím do bufetu 
na Koupališti Pohoda, nové vratné 
kelímky s prvky vizuální identity naší 
obce.

Mimo to jsme se v  rolích organi-
zátora, spoluorganizátora či partnera 
zapojili do spousty akcí.

Ve zkratce například: ples obce 
Únanov, dětský karneval, Pohoda 
Run Únanov, obecní pálení čaro-
dějnic, ochutnávka vín, slavnostní 
blahopřání k  výročím seniorů, úklid 
katastru obce Únanov, tematická vý-
zdoba obce, slavnostní vítání nově 
narozených občánků, zájezd do Kro-
měříže na Florii, zájezd do Prahy a di-
vadla Hybernia, obecní dětský den, 
slavnostní žehnání hřišť, zahájení let-
ní sezóny na Koupališti Pohoda kon-
certem dechové hudby Šohaji.

Již dnes se samozřejmě pilně pra-
cuje na přípravách a  organizaci tra-
dičních prázdninových sportovních 
i  společenských akcí, tedy turnajích 
v nohejbalu a beachvolejbalu včetně 
venkovních tanečních zábav.

Veliké poděkování za angažova-
nost a odvedenou práci zaslouží jak 
členové Kulturní komise obce Úna-
nov a  týmu Family Friendly Com-
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V sobotu 20. dubna se uskutečnil 
již 5. ročník běžeckých závodů Poho-
da Run Únanov zařazený do seriálu 
Znojemského běžeckého poháru. 
Přestože předpověď počasí neslibo-
vala žádné „azuro“, sešlo se v  areálu 
Autokempu Pohoda téměř 140 běž-
kyň a  běžců napříč všemi generace-
mi. Doprovázejících a povzbuzujících 
byla odhadem více jak stovka, takže 
parkoviště před areálem Pohoda bylo, 
tak jako vloni, opět téměř plné.

Připraveno bylo 6 dětských, 
2 hobby a  7 standartních kategorií 
v rámci Znojemského běžeckého po-
háru – ZBP, organizovaného sportov-
ním klubem Rabbits Znojmo. Navíc 
také byla vyhlašována 3 pódia pro 
místní – únanovské a  oceněni byli 
i nejstarší účastníci akce. 

V kategorii Přípravka, děti do 4 let 
– 200 m, zvítězil Antonín Bezunk, za 

ním pak Martin Vala a  Kateřina Šab-
ová. Mladší žáci do 7 let – 400 m do-
běhli v pořadí Petr Tomášek, Veronika 
Hanzalová, Eliška Jeřábková. Starší 
žáci do 11 let – 1 km, byli rozdělení na 
dívky a hochy. V dívkách zvítězila Nela 
Hlávková s  časem 4:20, následována 
Zitou Březinovou a  Terezou Bezun-
kovou. Z hochů byl nejrychlejší Vítek 
Vybíral s časem 4:01, následován To-
mášem Jevenem a Ondřejem Sikorou. 
Nejstarší mládežnickou kategorií byli 
Junioři do 16 let – 2 km. Mezi dívka-
mi byla nejrychlejší Jana Nečesalová 
v  čase 6:40 a  neskutečným tempem 
3:20 min/km. Druhá se umístila Ema 
Jelínková. Třetí pak Alena Freyová. 
Běh hochů ovládl časem 8:00 Matyáš 
Vorbis následován bratrem Tomášem 
Vorbisem a Ladislavem Kroblem.

V Hobby závodě mužů na 6,7 km 
vyhrál mladičký Jakub Pokora, kte-

rý časem 26:34 
překonal o 1 mi-
nutu a 15 sekund 
svůj loňský traťový 
rekord. O 1 minutu a 15 sekund poz-
ději doběhl druhý hobby muž Karel 
Fučík v čase 27:49 a za ním pak Ma-
tyáš Procházka v čase 28:36. Je to ab-
solutní pořadí bez rozdílu kategorií, 
stejně tak jako pořadí následující, za-
řazená do ZBP.

Hlavní závod ženy – 6,7 km – Na-
tálie Hiklová 28:44, Hana Burešová 
29:01, Soňa Švestková 30:25. Hlavní 
závod muži – 10,1 km – Vojtěch Ča-
bala 36:14, Martin Vintrlík 37:23, Lu-
káš Chrást 37:35. 

Nejrychlejšími únanovskými že-
nami na trati 6,7 km byly Jitka Čejko-
vá, Lucie Podzimková, Lenka Něm-
cová. Nejrychlejší únanovští hobby 
běžci na 6,7 km doběhli v  pořadí 
Matyáš Procházka, Jiří Dočekal, Karel 
Podzimek. Únanovští běžci na tra-
ti 10,1 km byli pouze dva a  doběhli 
v  pořadí Michal Podzimek, Jindřich 
Bulín. Nejstaršími únanovskými běž-
ci byli Jitka Bulínová a  Karel Podzi-
mek. Nejstarším účastníkem závodu 
byl neuvěřitelný pan Josef Bobek, 
který se ve svém věku 75 let opět vy-
dal na hlavní trasu 10,1 km a nechal 
za sebou mnoho mladších běžců.

Akci, tak jako vždy, nezištně zaji-
stil skvělý tým více jak třiceti organi-
zátorů, pomocníků a spolupracovní-
ků. O  fi nanční a  materiální zajištění 
akce se postaralo celkem 45 tradič-
ních i nových partnerů. Logo i letoš-
ního závodu je tradičně dílem web-

munity, tak zaměstnanci obecního 
úřadu, příslušníci místních spolků 
a všichni naši aktivní činorodí spolu-
občané. 

Léto již proběhlo startovní čárou, 
prázdniny jsou za dveřmi a  většinu 
z  nás čeká, alespoň na pár dní, ten 
vytoužený čas odpočinku, uvolnění, 
relaxace a  povolení opratí. Po čase 
útlumu a přibrzdění, který pamatuje-
me z doby covidové, naskočil svět do 

bláznivého kolotoče dění snad s ješ-
tě většími obrátkami. Prostě svět se 
točí rychleji než kdy dřív. Záležitostí 
k řešení je stále víc a víc, času na ně 
méně a  méně, vstřícnost, ohledupl-
nost, radost, úsměv, empatie i altru-
ismus, jako by se vytráceli z našich ži-
votů. Ne, nechci být skeptický, jen je 
mi líto, že si v mnoha případech dě-
láme naše bytí nesmyslně a  zbyteč-
ně komplikované, neklidné, hrubé 

a  stresující. Ovšem, přátelé, žijeme 
jen jednou, tak si to užijme a nepro-
marněme malichernostmi ten vzác-
ný, nám vyměřený, čas! 

Takže… Hurá na prázdniny, hajdy 
na dovolenou, alou do pohody, šup 
do klidu, hybaj za odpočinkem, po-
znáním i novým přátelstvím. Krásné 
léto Vám všem!

Mgr. Jindřich Bulín
starosta obce
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-designera Pavla. Krásné pamětní 
medaile nám vyrobila Keramia Úna-
nov. Skvělé občerstvení závodníků 
i  diváků opět zabezpečil Bufet na 
koupališti. Na zdravotní stav běžců 
dohlížely pracovnice Českého červe-
ného kříže. O bezpečnost při přebě-
zích komunikací se postarala Policie 
ČR. Čipovou časomíru profesionál-
ně zajistila společnost AMchrono. 
Rozcvičku obstarala cvičitelka Saša. 
Ozvučení akce měl pod palcem zvu-
kař Milan. Celou akcí nás erudovaně 
a vtipně provedl ostřílený moderátor 
Petr. Téměř 350 fotek nám nacvakal 
pan fotograf RoKo. Pečlivou prezen-
ci, přípravy a úklid zajistili pracovnice 
a  pracovníci obce. Průběh jednot-

livých závodů, vyhlašování vítězů 
i obě běžecké tomboly měli pod kon-
trolou členové a pomocníci kulturní 
komise. Všem zmíněným a výše jme-
novaným patří obrovské poděkování 
za jejich čas, ochotu, vstřícnost, pod-
poru a součinnost. 

Celkem bylo připraveno 57 di-
plomů, ocenění a  čestných uzná-
ní. Pomyslnou třešničkou na dortu 
byla oblíbená a  očekávaná dětská 
i  dospělácká běžecká tombola, kde 
byly výhry nachystány opravdu pro 
všechny zúčastněné. Pro všechny 
byly také, mimo jiné, zajištěny i origi-
nální pamětní medaile, tašky s logem 
závodu, časopis RUN, oběd a pro do-
spěláky plechovka prémiového piva. 

O  aktivní zábavu dětí, v  čase 
mimo soutěže, se postaral skákací 
hrad společnosti EG.D a  otevřené 
dětské hřiště na koupališti Pohoda.

Co dodat?
I  pátý ročník běhu Pohoda Run 

Únanov se skvěle vydařil a pochval-
ná slova účastníků i diváků nám byla 
zaslouženou odměnou za perné týd-
ny příprav a chystání.

Pokud nás v příštím roce 2025 ne-
zastaví nějaká nečekaná komplikace 
či okolnost, chtěli bychom tuto stále 
rostoucí, oblíbenější a běžci uznáva-
nou akci uspořádat poslední dubno-
vou sobotu již po šesté.

Mgr. Jindřich Bulín
starosta obce Únanov

Po několika letech hledání cesty, ladění projektu 
a  technických příprav bylo v  pátek 31. května předáno 
zhotovitelem stavby Hřiště 8D znovuoživené dětské hřiště 
v Ořechovém sadu.

Na místech původní, desítky let chátrající, hasičské 
nádrže byla vybudována úžasná herní aréna doplněná 
kaskádovým hledištěm. Celá plocha původního starého 
hřiště byla následně přemodelována a doplněna novými 
moderními herními prvky z  produkce společnosti Hřiště 
8D. Veliký kus výborné práce také odvedly společnosti 
VHS plus a 4soft, které byly partnery a subdodavateli pro-
jektu revitalizace tohoto prostoru. Tento tvůrčí počin vyšel 
na 7 miliónů a byl plně hrazen z rozpočtu obce. Kreativita 
a  originalita návrhu projektu je jednoznačně oceňována 

pozitivními ohlasy návštěvníků hřiš-
tě. Jedinou skvrnou této realizace je 
zcela nepochopitelné a zavrženíhodné 
jednání bezduchých vandalů, kteří v prů-
běhu realizace prací, pobořili zábrany u sestavy trampolín 
a poničili čerstvě instalovaný bezpečnostní povrch.

Hřiště bylo neofi ciálně otevřeno 1. června jako dárek 
všem dětem k  jejich mezinárodnímu dni. Následného 
slavnostního žehnání hřišti se dne 21. června ujal místní 
farář Jaroslav Laštovička. Jsme si jisti, že hřiště udělalo a po 
mnoho let bude dělat radost všem aktivním a energickým 
dětem i teenagerům.

Mgr. Jindřich Bulín
starosta obce
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Zhruba před rokem bylo společností Purina vypsáno 
již druhé kolo soutěže o  získání moderního psího hřiš-
tě. Zaslaný motivační dopis, proč by psí hřiště mělo být 
právě u nás, měl u poroty úspěch a tak byla naše obec 
vybrána. Následovalo dlouhé období administrativ-
ních úkonů, jednání a příprav. Vše bylo zdárně završeno 
a v úterý 11. června nám zaměstnanci společnosti Hřiště 
pod Květinou, která je generálním partnerem projektu 

a  dodavatelem jednotlivých 
elementů hřiště, přijeli do 
speciálně vybrané části areálu Kynologické klubu Úna-
nov v Losolosích vše nainstalovat. Jedná se o 10 cvičeb-
ních prvků, dvě stylové lavičky a jednu oboustrannou in-
fotabuli v hodnotě více jak 280.000,- Kč. Hřiště je ze 100% 
fi nancováno z prostředků společnosti Nestlé Česko. Za-
řadili jsme se tak mezi 20 výjimečných obcí a měst v celé 
České republice, které takovéto hřiště mají. Slavnostní 
otevření hřiště, obohacené ukázkami výcviku a soutěže-
mi o hodnotné ceny, se uskutečnilo v pátek 21. června. 
Svojí laskavou přímluvou mu požehnal místní farář Ja-
roslav Laštovička. Věříme, že tento obecní prostor bude 
dalším významným místem pro setkávání lidí a  jejich 
čtyřnohých přátel.

Veliké poděkování patří panu Petrovi Illkovi, členovi 
kynologického klubu, který byl po celou dobu příprav 
i  samotné realizace psího hřiště velice vstřícným, aktiv-
ním a erudovaným partnerem a pomocníkem.

Mgr. Jindřich Bulín
starosta obce

K  tomu, jak se má občan ve své 
obci chovat, co může a nemůže, čím 
nesmí obec ani své sousedy omezo-
vat, jaké má vůči své obci povinnosti 
atp., existují spousty obecně závaz-
ných vyhlášek, zákonných norem, 
nařízení a směrnic. V zájmu každého 
řádného a odpovědného občana je, 
seznámit se s nimi. Chápu, že to pro 
někoho může být nezáživné a mnoh-
dy ne zcela zábavné čtení, ale mějme 
na paměti, že jednoznačně platí: Ne-
znalost zákona, potažmo vyhlášky, 
neomlouvá! Na většinu těchto ob-
čanských a  obecních norem lze na-
štěstí aplikovat jednoduché pravidlo 
selského rozumu: „Nedělej druhým 
to, co by se nelíbilo Tobě samotné-
mu.“ Pojďme si projít a  zkusme si 
uvědomit možnou recidivu v  něko-
lika neustále dokola se opakujících 
jevech. 

1. Rychlost v  obci: Obecně platí, 
že nejvyšší povolená rychlost v obci 

je 50 km/hod. V částech označených 
jako „Obytná zóna“ pak maximálně 
20 km/hod. Nedávno, díky nezodpo-
vědné divoké jízdě mladíka, skončil 
v obytné zóně pod koly sportovního 
vozu člen jedné místní rodiny - kočičí 
přítel Matýsek. Nebudeme raději do-
mýšlet situaci, kdyby si v daný čas na 
této komunikaci, zcela legálně, hrálo 
malé nepozorné dítě. Mějme na mys-
li, že právě začínají prázdniny a  po-
hyb osob po obci je mnohonásobně 
větší. V obci Únanov máme spoustu 
nepřehledných křížení uliček, kde 
není a  ani v  nejbližší době nebude 
možné rychlost či dopravní situaci 
řešit značkami. Dodržujme proto, 
prosím, jednoduché pravidlo silnič-
ního provozu a  to, že přednost má, 
zprava jedoucí dopravní prostředek 
a že raději jedu tak, abych byl scho-
pen zastavit „na fl eku“. 

2. Volný pohyb psů: Pohyb psů po 
obci a silnicích reguluje nejen obec-

ně závazná vyhláška, ale také silnič-
ní zákon. Nebezpečí střetu se psy 
nezodpovědných majitelů, kteří je 
nechají, navzdory platným normám, 
pobíhat volně po místních komuni-
kacích neustále stoupá.

Mimo to samozřejmě reálně hrozí, 
že se pes něčeho lekne nebo se do-
stane do situace, kdy se cítí ohrožený 
a  napadne nic netušícího chodce či 
cyklistu. Na okrajích obce máme sice 
vyznačenou celou řadu tras pro ven-
čení a „volné pobíhání“ psů, ale i zde 
vyhláška jednoznačně stanovuje, že 
pes musí být pod neustálým dohle-
dem a přímým vlivem doprovázející 
osoby. Opět zde totiž hrozí přímý 
střet s  jiným psem, chodcem, cyk-
listou a samozřejmě i s volně žijícími 
zvířaty, což je zase záležitost zákona 
o myslivosti. 

3. Vysazování keřů a  stromů na 
veřejných prostranstvích a  pozem-
cích obce se na první pohled zdá jako 
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V  neděli 5. května 2024 jsme na obecním úřadě 
v Únanově slavnostně přivítali 10 nových občánků obce 
Únanov narozených v roce 2023. Slavnostní chvíle, oko-

řeněné krásným vystoupením dětí z naší mateřské školy, 
si užili nejen rodiče, ale i prarodiče a ostatní pozvaní hos-
té. Věříme, že předané květiny a dárky všechny potěšily.

ušlechtilý čin, ale opak je pravdou. 
Výsadba na těchto místech musí být 
přísně regulována jak z důvodu mož-
ného zavlečení nežádoucích invaziv-
ních dřevin, tak z  důvodu omezení 
průjezdnosti místních i  účelových 
komunikací. Upozorňujeme tím-
to všechny „samozvané sadaře“, že 
v  průběhu léta a  podzimu, budou 
nevhodné a  omezující, na obecních 
pozemcích na černo vysázené dře-
viny, vytypovány a  nekompromisně 
odstraněny. 

4. Bezohledné parkování na vcel-
ku úzkých místních komunikacích 
jsme v novinkách zmiňovali již mno-
ho krát. Uvědomme si, že řešení ko-
munikací a  veřejných prostranství 
v  obci je historicky dáno a  v  drtivé 
většině případů s  ním nelze nic dě-
lat. Takže buďme, prosím, maximál-
ně ohleduplní a  parkujme prioritně 
na vlastních pozemcích a  případně 
tam, kde neomezujeme něčí vlast-
nická práva. Zákon o  provozu na 
pozemních komunikacích pak jasně 
říká, kde a za jakých podmínek se dá 
zastavit a stát. Nedodržování zákona 

je samozřejmě v kompetenci Policie 
ČR. Bohužel přímá úměra mezi tím, 
že čím víc aut si do rodiny pořídíme, 
tím víc prostoru na parkování bude-
me mít, neexistuje.  

5. Skladování materiálů, nepotřeb-
ných věcí, autovraků či bezostyšné 
stavění drobných staveb na obecních 
pozemcích, je velmi podobná záleži-
tost jako parkování. Někteří naši spo-
luobčané mají zřejmě zcela mylnou 
představu, že všechno co jim doma, 
na zahradě či na dvoře překáží, přesu-
nou prostě za plot. Schválně si projdě-
te některé krajové lokality naší obce 
a budete se divit. V příštích měsících 
budeme i tyto „samozvané skladníky 
a stavitele“ intenzivně řešit.

Všichni chceme, aby byla naše 
obec pěkná a výstavní. Takže respek-
tujme rovnici „můj nepořádek = moje 
záležitost“. Šestkrát ročně se Vám s tím 
snažíme pomoci v rámci sběru nebez-
pečného odpadu, velkoobjemové-
ho odpadu a  železného šrotu. Navíc 
sběrný dvůr v  Příměticích i  Skládka 
Únanov jsou od obce vzdáleny 4 km, 
což jsou autem 4 minuty. 

Mohl bych podrobně pokračovat 
dalšími věcmi, jako je bezohledné 
vypouštění rachejtlí a petard při růz-
ných oslavách, rušení nočního klidu, 
pálení trávy atp., ale připomenu v zá-
věru raději ještě jeden „fenomén“ a to 
koupání v kaolínce. Psali jsme o tom 
již mnohokrát… Do celého areálu 
kaolínky je vstup zakázaný a v zato-
pených částech je přísný zákaz kou-
pání. Jedná se o stále aktivní nebez-
pečný důlní prostor. Tento prostor 
je v majetku a ve správě společnosti 
Sedlecký kaolin. Nezvaní návštěvníci 
tak vědomě porušují zákaz a ohrožu-
jí nejen své zdraví, ale také všechny 
kolem projíždějící, kteří mnohdy ne-
tuší, že jim tam „odnikud“ vjede auto 
do cesty. A  co se týče hromadného 
parkování klidně i  uprostřed pole, 
by únanovští statkáři mohli vyprávět 
storky. Zajděte si raději na koupališ-
tě. Tam máte čisto, bezpečno a  full 
servis.

Nechci nikomu sahat do svědomí, 
ale já vím, že Ty víš, že já vím!

Mgr. Jindřich Bulín
starosta obce
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Zastupitelé na červnovém zasedání zastupitelstva 
obce projednali závěrečný účet obce a účetní závěrku za 
rok 2023. Přezkoumání hospodaření obce bylo za uply-
nulý rok bez závad, zastupitelé tento materiál jednohlas-
ně schválili. Dalšími body jednání bylo schválení smluv 
-  Smlouva o  příspěvku na spolufi nancování sociálních 

služeb v síti ORP Znojmo pro rok 2024 s Městem Znojmo 
ve výši 91 400,- Kč a Smlouvy o poskytnutí dotace z roz-
počtu JMK na projekty: „Ošetření vzrostlých stromů v obci 
Únanov IV“, „Obnova výstroje členů JPO Únanov a pořízení 
nových zásahových hadic“ a „Změna č. 1 územního plánu 
Únanov“. 
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V úterý 30. dubna 2024 se na tréninkovém hřišti míst-
ních hasičů konalo pálení čarodějnic. Akce začala v 17:00 
hodin, kdy pan starosta Mgr. Jindřich Bulín přivítal všech-
ny přítomné. Pro děti zde byla připravena čarodějnická 
stopovačka, kde děti dostaly po jejím splnění odměnu. 
Po skončení stopovačky nám místní hasiči zapálili vatru, 
kterou i sami nachystali, za což jim moc děkujeme. Každý 
měl možnost opéct si špekáček a zazpívat či zatančit si na 
country písně v podání skupiny Jak se patří. O pitný režim 
se postarali členové našeho fotbalového klubu a také dob-
rovolníci. Všem patří velký dík za ochotu pomoci. Počasí se 
vydařilo a každý zúčastněný si přišel na své. Těšíme se na 
Vás opět v příštím roce.

Za Kulturní komisi Obce Únanov
Vojtěch Pikart 

Kdo přišel 1.6. na hasičské hřiště za koupalištěm Poho-
da, tak ten si troufám říct, užil den na 100%. Na své si přišli 
všichni. Rodiče uvítali chvíli klidu poblíž občerstvení a pro 
děti byl program nabitý: dvouhodinová show s animátory 
plná her a tance , malování na obličej, možnost si nechat 
uplést copánky, skákací hrad, projížďky na koni, ukázka 
vojenského vybavení , tvořivá dílnička, kde si mohl každý 
pomalovat kšiltovku nebo plátěnou tašku a na závěr byla 
pro děti připravena hasičská pěna. Tím bych moc chtěla 
poděkovat všem za spolupráci, vážím si toho a jsem ráda 
že se v naší obci najdou lidé kteří nabídnou svojí pomoc 
při realizaci kulturních akcí, za vším je hodně práce a i my 
v kulturní komisi vše chystáme ve svém osobním volnu, 

 Ráda bych vás velice krátce seznámila se zaslanou 
informací od Krajského úřadu Jihomoravského kraje. 
Dne 16.5.2024 byl naší obci ofi ciálně přidělen základní 
certifi kát auditu FFC. Od tohoto data běží tříletá lhůta, 
ve které budeme naplňovat naše schválená projektová 
opatření. Tato opatření přispějí k vylepšení a obohace-
ní života rodin a občanů v naší vesničce. Některé body 
projektu jsou již splněny, některé částečně a  jiné nás 
teprve čekají. Rekapitulaci uvedeme ve zpravodaji kon-
cem roku. 

S úctou a přáním krásného léta 
MVDr. Štěpánka Illková
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není vše samozřejmostí a  vždy to bude o  lidech a  jejich 
přístupu chtít něco pro obec udělat, jen tak si tu udržíme 
tradice a kulturní akce.Takže kdo se příště přidá? 

Budeme se těšit na další akci. Brzy na viděnou. Krásné 
léto všem.

Za Kulturní komisi Obce Únanov
Nikola Bačáková

V sobotu 25. května obec uspořádala zájezd do hlav-
ního města Prahy. Opoledne jsme se zúčastnili muzikálo-
vého představení Zapomeňte na Shakerpeara! v  divadle 
Hybernia.

Ve dnech 3. - 5. května 2024 se v Mi-
kulově konalo Mistrovství České repub-
liky školní mládeže v  boxu. Únanovský 
Viktor Švejcar po výborném výkonu ve 
fi nále obsadil 2. místo v ČR ve váze do 
50 kg a  přivezl si zaslouženě stříbrnou 
medaili. 

Cestu do fi nále v kategorii do 50 kg si 
v Mikulově proklestil hravě. Tam na něj 
však čekal tvrdý konkurent, který byl od-
hodlaný znovu zvítězit. Proti zkušenější-
mu soupeři podal Viktor skvělý výkon, 
zabojoval s dvojnásobným mistrem re-
publiky a prohrál na body. Byl to tvrdý 
boj, kde Viktor favorita pořádně potrápil.

Se svými výkony na Mistrovství ČR 
školní mládeže 2024 tak může být nad-
míru spokojen a  má i  motivaci příště 

získat zlato. Nutno podotknout, že účast 
mezi nejlepšími si musel vybojovat 
v nominačním zápase, který se uskuteč-
nil v dubnu v Kyjově.

Viktor se tomuto sportu věnuje ak-
tivně dva roky. Je členem týmu Boxing 
Klub Řešeto Znojmo. S tímto týmem se 
již v srpnu 2023 úspěšně účastnil mezi-
národních soutěží v  Izraeli, kde se mu 
také velmi dařilo a získal zde cenné zku-
šenosti.

Žádný úspěch však není zadarmo. Za 
každým úspěchem se skrývá spousta 
času, trpělivosti, odříkání, ctižádosti, tré-
ninku a překonávání překážek.

Viktorovi přejeme hodně dalších 
úspěchů !!!

Obec Únanov

Poslední Napoleonovo rozhodující vítězství – bitvu 

u Znojma – připomeneme v Únanově 12. – 14. července.

Program akce

Pátek 12. července 2024

budování tábora u Únanova

Sobota 13. července 2024

10:00        otevření tábora veřejnosti, přehlídka
10:15 – 12:00  výcvik jednotek poblíž tábora
15:00 – 16:00  bitva na Velkém kopci kopci, přehlídka

18:00  přednášky na téma války roku 1809 
  a bitvy u Znojma (obecní úřad)

Neděle 14. července 2024

10:00  položení věnce u pomníku obětem 
  bitvy u Znojma (odhaleno 2019)

Program bude volně přístupný veřejnosti, jež bude moci 
navštívit jak vojenský tábor, tak sledovat výcvik a manévry 
nebo bitevní ukázku.

Austerlitz z.s., www.austerlitz.org
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Ač je to neuvěřitelné, opět jsme na 
konci školní roku. Našim žákům brzy 
začnou zasloužené letní prázdniny 
a  my se můžeme ohlédnout za naší 
celoroční prací. Život ve škole není 
jen o  zvládnutí učiva. Posláním školy 
je také naučit děti žít v kolektivu, přijí-
mat pomoc, ale stejně tak i smysluplně 
druhým pomáhat, radovat se ze spo-
lečných aktivit a  současně se naučit 
řešit vzniklé problémy. K tomu všemu 
nám pomáhají různorodé akce pořá-
dané školou nebo jinými institucemi. 
Pojďme se ohlédnout a připomenout 
si některé z nich.

V dubnu jsme úspěšně ukončili pla-
vecký výcvik pod vedením zkušených 
instruktorů z plavecké školy Aquastart. 
Během deseti dvouhodinových lek-
cí žáci získali základní plavecké do-
vednosti, mezi které patří dýchání do 
vody, splývání, orientace pod vodou, 
skoky do vody a základy jednotlivých 
plaveckých stylů. Cílem kurzu je nejen 
naučit děti plavat, ale také upevňovat 
jejich fyzickou zdatnost. Poslední teč-
kou za plaveckým výcvikem bylo roz-
dání ,,mokrého vysvědčení“ za absol-
vování kurzu.

22. dubna jsme oslavili svátek naší 
planety Země a  připomněli si, jak je 
důležité o ni pečovat a chránit přírodu 
pro další generace. Tento den jsme se 
vydali na přírodovědně-sportovní pro-
cházku kolem řeky Dyje a  do Gránic-
kého údolí. Kromě pozorování přírody 
kolem nás jsme v rámci naučné stezky 
náležitě prozkoumali všechny dřevěné 
sochy lesních zvířátek, nasbírali přírod-
niny, vyzkoušeli prolézačky, a dokonce 
přebrodili Gránický potok. Sice nám 
počasí moc nepřálo, bylo chladno, i tak 
jsme si pobyt na čerstvém vzduchu 
užili.

Dalším obohacujícím zážitkem 
a  zpestřením nejen pro naše čtenáře, 
ale i pro nás pedagogy, bylo setkání se 
spisovatelem dětských knih Josefem 
Benešem, který nám představil, jak ta-
ková kniha vzniká. Seznámil nás s jed-
notlivými etapami výroby knížky od 
tisku po závěrečnou kompletaci v kni-
hárně. Beseda spojená s  autorským 

čtením byla přínosná a inspirující.
Pravidelnou školní akcí, které se 

tradičně účastní naše škola je Mc 
Donald´s Cup, největší fotbalový turnaj 
pro žáky 1. stupně základních škol. Ve 
dvou věkových kategoriích se do tur-
naje zapojují chlapci i děvčata ve věku 
6 - 11 let z více než dvou tisíc základ-
ních škol České republiky. Letošního 
25. ročníku této fotbalové soutěže se 
opět zúčastnila i naše škola. Družstvo, 
složené z žáků 3., 4. a 5. ročníku, se na 
hřišti v Únanově utkalo s  týmy - Jevi-
šovic, Mikulovic, Kuchařovic a Kravska. 
Naši žáci se umístili na krásném 2. mís-
tě. K postupu do okresního kola to sice 
nestačilo, ale přesto patří všem fotba-
listům velké poděkování za bojovnost 
a reprezentaci naší školy.

Významnou událostí na všech 
základních školách je vždy zápis do 
první třídy. U nás ve škole se budoucí 
prvňáčci zápisu nemuseli obávat, pro-
tože se s paní učitelkou již dobře znali 
z  kroužku pro předškoláky. Samotný 
zápis byl tedy spíše přátelský pohovor. 
Děti zvládly odpovědět na otázky, za-
zpívat, zarecitovat a  splnit připravené 
úkoly. Za odměnu a také na památku 
si odnesly pamětní list a malý dáreček. 
Věříme, že se děti do školy těší a oproti 
starším školákům se už možná nemo-
hou dočkat konce prázdnin a  na své 
první krůčky ve škole.

Během celého školního roku probí-
hal na naší škole projekt Dopravní vý-
chova ve spolupráci s Centrem služeb 
pro silniční dopravu a  Besipem. Žáci 
čtvrtého ročníku 
se pod vedením 
lektora Mgr. Pet-
ra Vysočana zú-
častnili několika 
dvouhodinových 
lekcí, ve kterých 
se seznámili s pra-
vidly chování 
chodce a  cyklisty 
v silničním provo-
zu. Vyvrcholením 
posledního setká-
ní bylo testování 
žáků ve znalos-

tech dopravních předpisů a prokázání 
zručnosti v jízdě na kole. Po úspěšném 
absolvování těchto znalostí a  doved-
ností bylo zaslouženou odměnou zís-
kání průkazu cyklisty.

Podobnou dopravně bezpečností 
akci pro naše žáky a  děti z  mateřské 
školy uspořádala v měsíci květnu fi rma 
Cyklo Klub Kučera Znojmo. Benefi tem 
této akce je technická kontrola stavu 
jízdních kol dětí a  jejich cyklistických 
přileb. Nejvíce se dětem líbila mož-
nost povozit se na šlapacích tříkolkách 
a čtyřkolkách.  

I letos se na naší škole konala sou-
těž ve sběru papíru. Na konci května 
proběhlo vyhodnocení této aktivity. 
Celkem se nám podařilo nashromáždit 
2 255 kg papíru. Všichni sběrači byli, za 
svoji píli a  ochotu udělat něco navíc, 
odměněni. Děkujeme všem zúčastně-
ným za odevzdaný sběr a těšíme se na 
další spolupráci.

Milým dárkem ke Dni dětí bylo vy-
stoupení kejklíře Vlasty Dobiáše, kte-
rý nás svými kousky zaujal i  pobavil. 
Všichni jsme obdivovali jeho profesi-
onální žonglování, jízdu na jednokol-
ce či práskání bičem. Spoustu legrace 
jsme si užili také při vystoupení s pta-
čím kamarádem Emilem. S  nadšením 
jsme se aktivně zapojili do mnoha 
z disciplín, takže nebyla nouze o vtip-
né okamžiky a dobrou zábavu. Všichni 
vystupující zaslouženě sklidili obdiv 
a velký potlesk publika.     

Závěr školního roku a s ním spoje-
né výlety, to je to, na co se děti nejvíce 

Absolventi pátého ročníkuAbsolventi pátého ročníku
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Co se dělo od minulého Zpravoda-
je v mateřské škole?

Přivítali jsme jaro, vynesli jsme smrt-
ku a pokračovali „pálením“ čarodějnic, 
u dětí velmi oblíbené téma. Mohou se 
převlékat, řádit, pomalovat se, vyrábí si 
košťátka, pavouky, hrají dovádivé hry. 
Na zahradě létají na koštěti, skáčou 
v pytli, ale hlavně se těší na přetahová-
ní lanem. Pak se „hašteří“, kdo vyhrál – 
kluci nebo holky?

Letos se děti s rodiči mohli zúčast-
nit Cyklodne v  rámci Dne Země. Na 
parkovišti u koupaliště p. Vala ve spo-
lupráci s OÚ připravil pro děti slalom, 
úkoly, malování za pomoci šlapadla, 
jízdu na velkých i malých tří i čtyřkol-
kách. Průběžně kontroloval dětem hel-
my a vybavení kola. Odměnou jim byla 
krásná medaile a drobné dárky.

Na vítání občánků se vždy těší šest 
předškoláků – tři chlapci a tři děvčátka 
– sudičky, které přejí dětem do života 
štěstí, lásku a chytrost. Chlapci jim po-
vědí pěkné básničky o narození děťátka.

Výjimečnou akcí pro děti byla 
návštěva Matyho V. (bývalý škol-
káč). Předvedl dětem zajímavé, 
ale jednoduché pokusy za pomo-
ci domácích prostředků a náčiní.

V  květnu proběhlo poslední 
čtení žáků z 5. třídy ZŠ. Děti ško-
láky vždycky radostně při čtení 
poslouchaly. Rády vidí své starší 
kamarády. Je to velice pěkná spo-
lupráce se základní školou.

Den matek proběhl za dost 
větrného počasí, ale velice milé 
vystoupení dětí vše napravilo. 
Děti svým maminkám zazpívaly, 
zatančily, popřály hezký svátek. 
Společně s maminkami si zatan-
čily Ptačí tanec. Maminky čekalo 

těší. S  nedočkavostí jsme v  kalendáři 
vyhlíželi datum 13. června. V tento den 
jsme se vypravili na hrad Veveří, kde 
na nás čekal bohatý program - stánky 
s tvořením, střelba z kuše, žonglování, 
výstava zbraní a loutek, Furiantská po-
hádka a prohlídka hradu. 

Školní rok již tradičně zakončila 

překvapení od dětí – košíček s překva-
pením. A  na dvorku ještě srdíčkové 
přání s pusinkou. A na děti zase čekalo 
překvapení od maminek – velká sladká 
hostina na dvorku.

Starší děti ve 2. třídě prožily dva 
týdny s praktikantkou Alenkou, kterou 
si hned oblíbily. Hrály si spolu, malova-
ly, zpívaly a hlavně tančily. Na rozlou-
čenou dostaly děti od Alenky nafuko-
vací plyšové prasátko.

A máme tu Den dětí! Pozvali jsme 
dětem známého kejklíře Vlasty a jeho 
legračního pštrosa Emila. Všechny děti 
aktivně kejklířovi pomáhaly. Za odmě-
nu dostaly zvířátkové balonky.

Velice ráda zde chválím rodiče 
za krásnou výzdobu školkové před-
zahrádky – tvořili výzdobu na téma 
„Děti“. Přijďte se do naší zahrádky po-
dívat a posuďte sami. Nádhera, šikov-
né ruce!

Jsme rádi za nabídku od ZDS – 
Psota, s.r.o. – výlet na Bítov a  plavba 
lodí po Vranovské přehradě. Pro děti 

školní akademie, která přinesla neje-
nom pěvecká, taneční a divadelní vy-
stoupení, ale také vzpomínky a dojetí 
z rozloučení s našimi absolventy - žáky 
pátého ročníku, kteří letos opouští naši 
školu. Přejeme jim nejen během další-
ho vzdělávání, ale také v životě, hodně 
úspěchů a štěstí. Ostatním žákům a je-

nevšední zážitek. Nikdo se nebál, spíš 
naopak – jeden klučina se ptal, jestli 
budeme z té lodi skákat do vody! Děti 
si zkusily „kormidlovat“, vyšly si na záď 
na můstek – sledovaly tu velkou řeku, 
chaty, skály, loďky.

Dalším úžasným zážitkem bylo po-
zvání dramatického kroužku ze základ-
ní školy na pohádku Mach a Šebesto-
vá. Skvělá výprava, kulisy, všechny role 
jak ušité dětem na míru – perfektní 
výběr, výkony dětí, vypravěčky!!!!! Bu-
deme opět dlouho vzpomínat.

A  nakonec krásné loučení s  našimi 
předškoláky. Částečně smutné, že ze 
školky odchází 15 milých dětí, ale záro-
veň po tom, co předvedli rodičům, tak 
už jsou připravené do základní školy. 
Zpívali, přednášeli, tančili, plnili úkoly. 
Byli pasováni na předškoláky. A už taky 
vědí, čím by chtěli být, až dospějí – po-
licisty, vojákem, „jutuberem“, kovářem, 
veterinářkami, alchymistkou, inžený-
rem traktorů. Kupodivu – žádná učitelka 
ani učitel. Zasloužili si odměnu – slad-

kou hostinu. Přejeme budoucím 
prvňáčkům šťastné dny ve škole.

A  v  posledním týdnu jsme se 
setkali se zástupci SDH Únanov, 
aby nám opět pomohli s  pouče-
ním dětí o  bezpečném chování 
o  prázdninách a  o  všech nástra-
hách.

Všem - rodičům, základní ško-
le, OÚ a  ostatním organizacím 
– děkuji za spolupráci. Zaměst-
nancům mateřské školy za svě-
domitou péči o  všechny děti ve 
školce.

Krásné, sluníčkové a  klidné 
prázdniny!

Za kolektiv MŠ Únanov
Balíková Vlasta, učitelka MŠ

jich rodičům přejeme pěkné prázdniny 
plné nevšedních zážitků. 

Během letních prázdnin proběhne 
plánovaná rekonstrukce sociálního za-
řízení na celé škole, takže se žáci mají 
v září na co těšit. 

Za žáky a zaměstnance ZŠ Únanov                                                              
Mgr. Petra Matušincová

Plavba lodí po Vranovské přehraděPlavba lodí po Vranovské přehradě
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Každé úterý se v Únanově setkávají místní ženy, aby se 
společně věnovaly cvičení na balónech. Během těchto se-
tkání využívají různé pomůcky, jako jsou overbally, činky, 
posilovací gumy a bosu, které jim pomáhají zlepšit fyzic-
kou kondici a posílit svalstvo. Nedávno si cvičení zpestřily 
novým cvičením pod vedením paní Kubíkové – věnovaly 
se Čchi-kungu, což je tradiční čínské cvičení zaměřené na 
harmonizaci těla a  mysli, a  také si vyzkoušely “Pět Tibe-

V Únanově se uskutečnilo setká-
ní místních seniorů, které se neslo 
v  duchu vzdělávání a  společenské 
zábavy. První část programu zahr-
novala promítání dokumentární-
ho fi lmu o  historii Únanova, který 
všechny přítomné nadchl a  přinesl 
mnoho vzpomínek a zajímavých in-
formací. Také proběhla gratulace ju-
bilantům. Druhé téma setkaní bylo 
zaměřeno na moderní technologie 
a  bezpečnost. Senioři diskutovali 
o mobilní aplikaci jménem Záchran-
ka, která může v případě nouze za-
chránit život. V rámci tohoto tématu 
si také vyměňovali tipy, co by si měli 
vzít do nemocnice a  jak správně 
vyplnit I.C.E karty (In Case of Emer-
gency). Setkání bylo velmi úspěšné 
a  přínosné. Seniory čekal další zají-
mavý program – výlet do Plenkovic, 
kde navštívili Havlínův mlýn. Pro-
hlídka byla doplněna o občerstvení, 
což slibovalo příjemně strávený den 

ťanů“, což je soubor pěti cviků, které mají příznivý vliv na 
zdraví a vitalitu.

Pravidelné úterní cvičení přináší ženám nejen zlepšení 
fyzické kondice, ale také příležitost k  setkávání a  posílení 
komunitního ducha. Tyto aktivity ukazují, jak důležité je pro 
ženy z Únanova nejen starat se o své zdraví, ale společně sdí-
let radost z pohybu a podpory zdravého životního stylu. 

Mgr. Alena Sikorová

plný nových zážitků. Setkání senio-
rů v  Únanově tak opět ukázalo, jak 
důležité jsou takovéto akce pro ko-
munitu, kde si lidé mohou nejen po-

povídat, ale i naučit se něco nového 
a užitečného. 

Mgr. Alena Sikorová 
a Mgr. Lucie Trávníčková 

Novinky  v Obecní knihovně Únanov:
1) Bryndza Robert – Anděl  smrti
2) Bryndza Robert – Moje tlustá opilá svatba
3) Bryndza Robert – Následky lásky a sexu
4) Nesbo JO – Noční dům
5) Lednická Karin – Šikmý kostel
6) Švancara Petr – Já su já - Život po životě
7) Březina Jiří – Labuť a lovec
8) Vondruška Vlastimil – Prokletí rodu Janoviců

9) Vondruška Vlastimil – Smrt šumavského poustevníka
10) Robb  J.D.  – Všichni tě opustí
11) Robb J .D. – Krutá rozkoš
12) Bechynková Lucie – Opravdové zločiny
13) Bechynková Lucie – Opravdové zločiny  3
14) Klíma Josef – České podsvětí
15) Černý Pavel – Morávkova zpověď
16) Nemertová Elisabet – Čas vlků

Ilona Heimlichová - knihovnice
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V neděli 26. května se v kostele sv. Prokopa  
konalo 1. sv. přijímání místních dětí. Na tuto 

slavnostní chvíli je připravil farář Jaroslav 
Laštovička. V neděli 2. června se konala Oslava svátku Božího těla.

Osvěta a představení práce rodin-
ných farem je jedna z  velmi důleži-
tých činností, kterým se potřebujeme 
věnovat. Veřejnost ráda nakoukne 
pod pokličku naší práce a nechá si vy-
světlit způsoby jak pečujeme o půdu, 
zvířata, jak zpracováváme a vyrábíme 
naše produkty. Osobní kontakt přímo 
otevírá dveře k  nákupu našich pro-
duktů a pozitivně proměňuje pohled 
veřejnosti na nás farmáře. 

Celou akci pořádala 25.5.2024 naše 
před rokem založená ASZ Znojmo za 
podpory Jihomoravského kraje.  Far-
mářský den jsme zaměřili na rodiny 
s dětmi. Chtěli jsme, aby si návštěvníci 
mohli přímo osahat to, co se na farmě 
používá, pěstuje, ochutnat i zakoupit 
produkty z  okolních farem. Zkrátka 
poznat farmu všemi smysly. 

Našim záměrem bylo nabídnout 
návštěvníkům zážitky, jaké běžně jin-
de než na farmě nezažijí. Pro děti jsme 
připravili skákání po balících slámy 
a bludiště poskládané ze skladovacích 
beden. Nejvíce oblíbené však bylo 
rajtování v hromadě pšenice. Rozšířit 
své vědomosti mohly nejen děti ale 

i dospělí při poznávání polních rostlin 
a semen. V mysliveckém koutku zase 
poznávat druhy vajíček nebo stromy 
či obdivovat trofeje. Z  rukodělných 
dílniček si děti odnesly semínkové 
mandaly a  makové panenky. Nechy-
běla populární jízda historickým trak-
tůrkem a  koňskou bryčkou. Velkým 
zážitkem mnohých návštěvníků byla 
i prohlídka zemědělské techniky a sa-
mozřejmě domácí drůbeže, ovcí a koz 
i okrasných ptáčků. 

Ve stodole, která se proměnila ve 
farmářský trh, byly k mání  jahody od  
Štefana Turoně z Božic, třešně ze sadů 
ve Slupu, naprosto skvělý bio Chřest 
z  Moravy, oleje a  mák 
z farmy Markových a me-
dové produkty včelařů 
Vybíralových. Víno z Rytíř-
ských sklepů, pivo rodin-
ného pivovaru Dráteník, 
výborná káva Johnny Cof-
fee a  řemeslná zmrzlina 
znojemské rodinné fi rmy. 
O  občerstvení se posta-
rala naše spřátelená bio-
farma Maso z  lúky, která 

nabídla hamburgery s  trhaným bio 
hovězím masem a  vynikající jehněčí 
a hovězí klobásy. Sýrové lahůdky při-
vezla farma Drozdovi z Kravska.  Zlatý 
hřeb odpoledne bylo vyhodnocení 
soutěže o nejlepší makový výrobek. 

K  poslechu hrálo HITSTAR duo. 
Celý prostor byl naplněn velmi pří-
jemnou atmosférou, kterou vytvořilo 
okolo tisícovky návštěvníků. Nadšené 
ohlasy a  dotazy na opakování akce 
nás motivují k  uspořádání dalšího 
ročníku.

Děkujeme všem návštěvníkům, 
kteří se za námi přišli podívat. 

Jiří Marek
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Dne 23. března 2024 se uskutečnilo Velikonoční tvoře-
ní pro děti. I když nám počasí nepřálo, rodiče s dětmi přišli 
a tvořili i v dešti a větru. Bylo to úžasné, že i v takovém ne-
čase nás v tom nenechali a podpořili nás. Moc si toho vá-
žím! Některé občanky připravily i něco na zub. Slečna Jana 
Šalamounová palačinky, paní Lenka Řezníková jednohubky, 
brownies slečna Denisa Hakenová a koláč paní Martina Je-

línková. V takové zimě také přišel vhod připravený čaj na za-
hřátí. Vše připravily pro Vás sami a s láskou a za to jim děkuji.

Velikonoční výzdoba měla, troufám si říct, velký úspěch. 
A příští rok ji ještě vypilujeme! Nechtěla jsem ale obec ne-
chat přes léto bez alespoň menší výzdoby, a tak mě napadlo 
vyrobit domečkovou vesnici osázenou květinami. Je vyro-
bena ze staré obývací stěny, co vyhazoval soused. Tímto 
bych Vás také chtěla vyzvat, kdybyste chtěli něco vyhodit, 
nebo něčeho se zbavit, ať už to jsou to staré hrnce, konve 
nebo třeba židle, prostě cokoliv, ráda se za vámi stavím a po-
případě si něco vezmu a zkusím zase něco vymyslet. Chtě-
la bych také poděkovat svému muži Pavlu Princovi, že mi 
s vesničkou pomohl.

V neposlední řadě náš spolek pomohl 1. června na dět-
ském dnu, na který Vám paní Martina Stehlíková připravila 
stopovačku s odměnou na konci.

Za Sdružení Únanov spolU
Petra Princová

I letos uspořádal myslivecký spolek MS Hubert Únanov 
tradiční jarní úklid Únanova a  jeho okolí. Úklid se konal 
v sobotu 4.5.2024 a sraz byl v 9 hodin u bývalé hasičár-
ny. Celkem se sešlo 23 dobrovolníků, z nichž většinu tvo-

V sobotu 6.4.2024 se v sále Orlovny uskutečnila již 23. 
výstava vín. Díky velkému pracovnímu nasazení členů 
Spolku přátel vín bylo možné ochutnat přes 280 vzorků 
vín. Naštěstí máme již docela sehraný tým lidí, kteří výsta-
vu pořádají. Každý přispěje svým dílem k tomu, abychom 
mohli tuto výstavu uspořádat. Zato jim patří velké podě-
kování. Touto cestou chci také poděkovat obci Únanov za 
nejen fi nanční pomoc při pořádání akce. Děkuji také všem 
sponzorům a lidem, kteří se na přípravě akce jakkoli podí-
leli a těšíme se na další ročník. 

Za spolek přátel vín 
Libor Kleveta

řily členové mysliveckého spolku, dále maminky a  děti. 
U hasičárny jsme se rozdělili do skupinek a každý dobro-
volník obdržel plastový pytel a láhev vody.

Posbíráno bylo celkem 14 pytlů různého druhu odpa-
du, dále kartony, plasty i pneumatiky…

Za likvidaci odpadu a  zajištění pytlů s  voda-
mi pro dobrovolníky bych chtěla poděkovat obci 
Únanov a jejím zaměstnancům.

Na závěr bych chtěla poděkovat všem dobro-
volníkům za účast a poprosit všechny o udržování 
pořádku v naší malebné vesničce a jejím okolí.

Za MS Hubert Únanov 
Jednatelka spolku Eva Plotzerová 
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Do letošní hasičské sezony jsme 
naskočili s pořádnou „vervou“.

Zúčastnili jsme se hned několika 
soutěží v  různých disciplínách. V  60 
m překážek jsme bojovali na halové 
soutěži v  Ostravě v  sobotu 30. břez-
na, 28. dubna jsme navštívili soutěž 
v Dolanech u Olomouce a v neděli 5. 
května jsme vyjeli s  mladými hasiči 
do Skutče u Pardubic. Ze všech si naši 
závodníci dovezli osobní rekordy. 

Dorosteneckou soutěž ve 100 m 
překážek pak navštívila Anička To-
mášková v Třebíči 4. května. Zaběhli 
jsme si také místní Pohoda Run, kde 
jsme posbírali v  různých kategoriích 
celkem 5 medailí. Soutěž o nejtvrdší-
ho hasiče se konala ve Vranovské Vsi 
6. dubna. Naši mladí hasiči se ukázali 
ve skvělém světle a domů dovezli cel-
kem 14 cenných medailí.

Po vysilujícím jarním začátku jsme 
se začali věnovat klasickým disci-
plínám požárního sportu. V  neděli 
12. května se u  nás konala okrsko-
vá soutěž dospělých, kterou ovládli 
naši muži i  naše ženy. Touto soutěží 
postoupila obě družstva na okresní 
kolo, které se konalo v neděli 16. červ-

na. Zde se ženy umístily na hezkém 
čtvrtém místě a muži zvítězili, což jim 
dává právo reprezentovat okres Zno-
jmo na krajské soutěži, které se bude 
konat 20. července. 

Co se týče dětí, naši žáci vyjeli v so-
botu 18. května do Výrovic na okresní 
kolo hry Plamen, kam jsme se připra-
vovali společně s dětmi z Kuchařovic. 
Starší družstvo vybojovalo „brambo-
rou“ pozici. Hned další den, tedy v ne-
děli, nás ve Výrovicích reprezentovali 
i  dorostenci. Z  této soutěže postou-
pil Vašek Tomášek do krajského kola, 
kde načerpal zkušenosti pro jeho 
další hasičský růst. Našemu družstvu 
dorostenek „jen o fous“ unikl postup 
na krajské kolo – a to až při poslední 
disciplíně – při štafetě 4x100m. Spo-
lečnými silami tak vybojovaly krásné 
druhé místo. Holky jsou perfektně se-
hrané – věříme, že se jim bude dařit 
na okresním kole i příští sezónu mini-
málně tak jak dosud. 

Další disciplínou, které se věnuje-
me, je Znojemská liga v požárním úto-
ku, kde bojují naši dorostenci a  ženy. 
V prvním kole jsme navštívili Jezeřany-
-Maršovice a v druhém kole Dobřínsko, 

kde naši smíšení dorostenci vybojovali 
bronzovou medaili. Čekají nás ještě 
další 3 soutěže v  rámci ligy, tak nám 
držte pěsti, ať se na nás i v konečném 
vyhodnocení usměje štěstí.

Za účelem zlepšování techniky 
běhu se pravidelně účastníme trénin-
ku pod dohledem atletky Shannon 
Sivila.

Během roku se s dětmi věnujeme 
také mimosportovním činnostem. 
Mladí hasiči se zúčastnili výtvarné 
soutěže Požární ochrana očima dětí. 
I tam jsme měli úspěch. Ellinka Hoto-
vá se dostala do krajského kola a Áda 
Vlahová dokonce až do republikové-
ho.

Velkou novinkou a  zároveň ne-
známou pro nás letos byla Soutěž 
mladých zdravotníků. Ta se konala 30. 
května v areálu nemocnice pod zášti-
tou Červeného kříže. Děti byly trochu 
nervózní a v konkurenci již zkušených 
závodníků to neměly vůbec jednodu-
ché, tak na medailové pozice nedo-
sáhly. Naučily se však spoustu důleži-
tých znalostí z  oblasti první pomoci, 
které určitě využijí příští rok a  třeba 
i v reálném životě při pomoci druhým 
tak, jak se na hasiče sluší a patří. 

Z kulturního dění v obci jsme pod-
pořili akci Pálení čarodějnic stavbou 
vatry a požárním dozorem. Dále jsme 
připravili oblíbenou pěnu na dětském 
dni. 

Zásahová jednotka měla naštěstí 
trochu volnější jaro. Kromě tří ostrých 
výjezdů jsme se zúčastnili i  taktické-
ho cvičení ve znojemském podzemí. 
Dále jsme se školili na hašení elek-
tromobilů a fotovoltaických systémů. 
V  neposlední řadě jsme prováděli 
běžnou údržbu techniky.

Přejeme vám a  hlavně všem ško-
lákům klidné léto a ať nikdo z vás ani 
vašich blízkých nepotřebuje pomoc 
žádné ze složek IZS. O naší činnosti se 
můžete jako vždy průběžně dozvídat 
na https://www.facebook.com/hasi-
ciunanov. Děkujeme za vaši přízeň!

Lukáš Tomášek
Starosta SDH a velitel JPO ÚnanovNa okresním kole v požárním sportu naši muži zvítězili
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Vážení spoluobčané, v tomto člán-
ku bych rád s Vámi probral tři témata.

To první téma jsou dotazy na kurzy 
výcviku psů, které náš klub pořádal na 
jaře a na podzim. Z časových a orga-
nizačních důvodů jsme museli výcvi-
kovou dobu upravit.Každý, kdo chce 
mít svého pejska alespoň ovladatelné-
ho, anebo by chtěl dosáhnout nějaké 
zkoušky je u nás na „cvičáku“ vítán. Na 
kynologickém cvičišti jsme každou 
neděli dopoledne a v tuto dobu si mů-
žete domluvit skupinový i individuální 
výcvik. Pokud se rozhodnete, že vyra-
zíte k nám na cvičiště i se svým psím 
miláčkem, tak si nezapomeňte vzít 
s sebou: pevný obojek, spolehlivé vo-

Přípravky

V  kategorii přípravek nejsou tabulky, protože v  těchto 
kategoriích nejde o výsledek. Moc nás těší zlepšování se, jak 
celých družstev mladší i starší přípravky, ale i zlepšování se 
po individuálních stránkách. Velké díky patří trenérům, kteří 
dávají dětem své maximum a děti jim to vrací svým zápa-
lem a zlepšením.

Žáci

Sezónu zakončili na předposledním místě a je tudíž ob-
rovský prostor ke zlepšení. Nicméně věříme, že to kluci s tre-
néry zvládnou, protože svou docházkou na tréninky a chutí, 
která v nich dřímá to jinak snad ani nejde.

Dorost

Opět po roce druhé místo, toto je ale cennější. Okresní 
soutěž se rozšířila na devět týmů a náš dorost nestačil jen 
na suverénní tým – Práče. Na jaře se navíc mužstvo muselo 
vypořádat s několika ztrátami způsobenými zraněními. Klu-
ci se po celou sezónu, až na pár výjimek, prezentovali velmi 
pěknou hrou a měli nejlepší obranu v soutěži, jen 14 obdr-
žených gólů. Teď některé z nich čeká zkouška nejtěžší, a to 
probojovat se do sestavy A týmu.

B tým

“Béčko“ má hlavně sloužit na postupné zapracování do-
rostenců do chlapského fotbalu, a to si troufnu říct, že u nás 

dítko, funkční náhubek a hlavně platný 
očkovací průkaz.

Druhé téma je pak pořádek a čisto-
ta na našem cvičišti. Kdo někdy navští-
vil zázemí našeho klubu ví, že cvičiště 
je umístěné v  klidné a  pěkné lokalitě 
v bezprostřední blízkosti chráněné pří-
rodní památky Losolosy. Užívané plo-
chy jsou pravidelně udržované a kdy-
koliv přístupné všem návštěvníkům. 

Nádoby na odpadky lze lehce vy-
hledat. Pro případ, že musíte po vašem 
pejskovi „něco“ uklidit, je u vstupu na 
cvičiště umístěn odpadkový koš se 
sáčky k tomu určenými, které pravidel-
ně doplňujeme. Tímto bych Vám chtěl 
za všechny členy Kynologického klubu 

upřímně poděkovat za to, že je na cvi-
čišti pořádek a  nedochází k  poškozo-
vání objektů ani vybavení. Moc si toho 
ceníme.

Poslední-třetí téma, které bych 
chtěl zmínit je, že dne 11.06.2024 byla 
instalovaná sada nových překážek na 
cvičišti. Než se tak stalo, bylo nutné 
splnit řadu administrativních kroků 
a  dojednat podmínky realizace. Hod-
nota celého díla daleko překračovala 
fi nanční možnosti Kynologického klu-
bu. Celé hřiště včetně montáže uhradil 
výrobce krmiva pro psy – fi rma Purina 
a naší obci je pak přenechala jako dar. 
Zástupci této fi rmy si umístění psího 
hřiště v naši obci vybrali z mnoha dal-
ších zájemců z celé ČR a to nejenom na 
základě vhodné lokality, ale i doložené 
aktivní činnosti našeho Kynologického 
klubu. Dlouho jsme pak přípravy na re-
alizaci tohoto nadstandartního vyba-
vení drželi „pod pokličkou“. Díky velmi 
dobré komunikaci a  vstřícnému pří-
stupu ze strany našeho pana starosty 
a celého vedení obce, se věc podařila 
zrealizovat na jedničku. Dnes si mohou 
spoluobčané na nové a moderní pře-
kážkové dráze vyzkoušet, co jejich psí 
kamarád zvládne.

Tak tedy přijďte, jste srdečně zváni.
Za Kynologický klub 

Petr Illek



platí mnohonásobně. Ve většině zápasu tvořili dorostenci 
kostru toho týmu a nabírali tak zkušenosti, které budou 
v budoucnu potřebovat.

A tým

Bohužel u “áčka“ v době psaní článku nevíme na jaké 
pozici se umístilo v tabulce. Celé jaro mělo jasný cíl, a to 

záchrana v  soutěži. Pevně doufáme, že se nám to po-
vedlo. Nicméně Vám fanouškům chceme poděkovat za 
podporu během těchto těžkých chvil dospělého fotbalu 
v Únanově a věříme, že nás budete podporovat i nadále, 
ať už naši muži dopadnou jakkoliv. 

Za fotbalový oddíl FCC SK Únanov
Tomáš Sivera


